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Martydom in the Way of Allah

Martydom in the Way of Allah هال بيلس ة فالشَّهاد

The Virtue of Martyrdom

ةالشَّهاد فَضل

ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): فَوق كل ذِي بِرٍ بِر حتّ يقتَل الرجل ف سبيل اله‏ِ، فإذا قُتل ف سبيل اله‏1ِ
بِر فَوقَه فليس.

1– The Prophet (S) said, ‘Above every act of piety is yet a greater act of piety until a man is killed in the
way of Allah, and when he is killed in the way of Allah, there is no act of piety greater.’[al-Kafi, v. 2, p.
348, no. 4]

2ةالشهاد وتِ قَتلالم فأشر :(هآل و لَيهع هال َّلص) هال ـ رسول.

2– The Prophet (S) said, ‘The most dignified way to die is to be martyred.’[Bihar al-Anwar, v. 100, p. 8,
no. 4]

3قتَلو فَاأغز ثُم ، قتَلو فَاأغز ثُم ، قتَله‏ِ فَاال بيلس و فأغز ّأ ن دِدتلَو :(هآل و لَيهع هال َّلص) هال ـ رسول.

3– The Prophet (S) said, ‘I wish that I may fight in the way of Allah and be killed in the way of Allah, then
fight again and be killed again many times over.’[Sahih Muslim, no. 1876]

4الدَّين ذَنبٍ إ لللشَّهيدِ ك غفَري :(هآل و لَيهع هال َّلص) هال ـ رسول .
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4– The Prophet (S) said, ‘The martyred one is forgiven every sin except his debt [to others].’[Kanz al-
’Ummal, no. 11110]

5قَبرِه ف فتَنلَم ي بغلأو ي قتَلي ّحت ربفَص دُوالع ن لَقم :(هآل و لَيهع هال َّلص) هال ـ رسول .

5– The Prophet (S) said, ‘He who faces his enemy and resists until either he is killed or he vanquishes
him will not be tormented in the grave.’[Kanz al-’Ummal, no. 10662]

ـ رسول اله (صلَّ اله علَيه و آله): ما من نفسٍ تَموت لها عندَ اله‏ِ خَير يسرها أ نّها تَرجِع إلَ الدنيا ، ولا أنَّ لَها6
ةالشهاد ن فَضلرى مما يالدنيا ؛ ل ف قتَلفَي رجِعأن ي ّنتَمي الشهيدَ ؛ فإنّه الدنيا وما فيها ، إ .

6– The Prophet (S) said, ‘Nobody who dies and who has a good position with Allah that pleases him
ever wishes to return back to this world, not even to be given the world and all that is in it, except the
martyr, for he wishes to return to it in order that he may be martyred again because of the virtue that he
has seen in martyrdom.’[Sahih Muslim, no. 1877]

بة بالسيفِ علَ الرأس7ِ ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): إنّم إن لا تُقتَلُوا تَموتُوا ، والذي نَفس عل بيدِه ، لألف ضر
.أيسر من موتٍ عل فراشٍ

7– Imam Ali (a.s.) said, ‘Verily if you are not killed then you are going to die anyway, and I swear by the
One Who holds Ali’s soul in His Hand, a thousand strikes of the sword on one’s head is easier to bear
than to die in one’s bed.’[al-Irshad, v. 1, p. 238]

The Reward Of Seeking Martyrdom

ةطَلَبِ الشَّهاد ثَواب

8هراشف عل وإن مات داءالشُّه نازِله‏ُ مال لَّغَهدقٍ بةَ بصه‏َ الشهادال ألن سم :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول.

8– The Prophet (S) said, ‘Whoever sincerely asks Allah to grant him martyrdom, Allah makes him attain
the station of the martyrs, even if he dies in his own bed.’[Sahih Muslim, no. 1909]

Honorary Martyrdom

الشَّهادةُ الحميةُ



.ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): من قُتل دونَ مظلمته فهو شَهيد9ٌ

9– The Prophet (S) said, ‘Whoever is unjustly killed is a martyr.’[Kanz al-’Ummal, 11205]

.ـ رسول اله (صلَّ اله علَيه و آله): من عشق فَتَم وعف فَمات فهو شَهيد10ٌ

10– The Prophet (S) said, ‘Whoever loves someone passionately, then suppresses his love in order to
remain chaste and dies in the process, is a martyr.’[Kanz al-’Ummal, no. 11203]

. ـ رسول اله (صلَّ اله علَيه و آله): من مات عل حبِ آلِ محمدٍ مات شَهيدا11ً

11– The Prophet (S) said, ‘Whoever dies loving the household of Muhammad dies a martyr.’[Bihar al-
Anwar, v. 68, p. 137, no. 76]

12داءشُه ثلألفِ شَهيدٍ م ه‏ُ أجرال نا أعطاهقائم غَيبة نا فوالاتم عل ن ماتم :(لامالّس لَيهع) ‏العابدينزين ـ الإمام
. بدرٍ واُحدٍ

12– Imam Zayn al-Abidin (a.s.) said, ‘Whoever dies accepting our guardianship during the occultation of
the one who will rise up [the awaited twelfth Imam, al-Mahdi], Allah will grant him the reward of a
thousand such martyrs as died in the battles of Badr and Uhud.’[Bihar al-Anwar, v. 82, p. 173, no. 6]

The Reward of One Who is Wounded in the Way of Allah

ثَواب الجريح ف سبيل اله‏ِ

ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): من جرِح ف سبيل اله‏ِ جاء يوم القيامة رِيحه كرِيح المسكِ ولَونُه لَون13ُ
هراشف عل شَهيدٍ وإن مات ه‏ُ أجرال صاً أعطاهخلةَ مه‏َ الشهادال ألن سوم ، داءالشُّه عطاب عفَرانِ ، علَيهالز .

13– The Prophet (S) said, ‘Whoever is wounded in the way of Allah will rise up on the Day of
Resurrection, his fragrance as sweet as musk and his colour as vibrant as saffron, and he will have the
stamp of a martyr on him. And whoever sincerely asks Allah to grant him martyrdom, Allah grants him
the reward of a martyr, even if he dies in his own bed.’[Kanz al-’Ummal, no. 11144 ]

Source URL:



https://www.al-islam.org/mizan-al-hikmah-scale-wisdom/martydom-way-allah#comment-0


	Martydom in the Way of Allah
	The Virtue of Martyrdom
	The Reward Of Seeking Martyrdom
	Honorary Martyrdom
	The Reward of One Who is Wounded in the Way of Allah


